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I Vragen en opmerkingen vanuit de fracties  

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de VVD 

De leden van de VVD-fractie hebben met belangstelling kennisgenomen 
van de brief. Deze leden benadrukken dat het aanpakken van fraude en de 
bijbehorende maatregelen als het één bankrekeningnummer nodig zijn. 
De leden zijn positief over de voorgestelde maatregelen om alle 
uitstaande rekeningnummers te gaan verifiëren. Wanneer denkt de 
staatsecretaris dat echt alle rekeningnummers zijn geverifieerd? De leden 
van de VVD-fractie benadrukken dat een fiscaal systeem zonder toeslagen 
uiteindelijk het minst fraudegevoelig is. 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de PvdA 

De leden van de PvdA-fractie hebben met belangstelling kennisgenomen 
van de stand van zaken rond de invoering van het één bankrekening-
nummer, de impactanalyse en de businesscase. Deze leden willen dat de 
problemen voor mensen die recht hebben op een toeslag zo snel mogelijk 
worden opgelost. Toeslagen komen vooral terecht bij lagere inkomens. 
Hun dagelijks levensonderhoud is van toeslagen afhankelijk. Als een 
toeslag dan plotseling stopt, komen mensen in flinke problemen. Dat 
moeten we voorkomen. Genoemde leden maken zich daarom zorgen over 
de voortgang en hebben hierover enkele vragen. Tegelijkertijd hebben 
deze leden met enige verontrusting kennisgenomen van het feit dat 
ambtenaren van de Belastingdienst adviseerden de invoering van het één 
bankrekeningnummer te faseren tot eind 2016, terwijl het kabinet 
ogenschijnlijk anders besloot. Daarom hebben genoemde leden ook 
hierover nog enkele vragen. 

Stand van zaken (31 066, nr. 192) 

De leden van de PvdA-fractie delen de wens van het kabinet dat een 
«beheersbare invoering» van groot belang is. Wel vragen deze leden wat 
het kabinet onder deze term verstaat? Wanneer beschouwt het kabinet de 
invoering van het één bankrekeningnummer als beheersbaar, en wanneer 
niet? Zou het kabinet de huidige stand van zaken kwalificeren als zijnde 
beheersbaar? Zo ja, waaruit blijkt dit? Zo nee, waarom niet? 
De leden van de PvdA-fractie merken met zorg op dat vandaag de dag nog 
rekeningnummers moeten worden «ter hand genomen» van ca. 1,2 mln. 
burgers en ca. 0,3 mln. ondernemers. Het kabinet geeft aan dat deze 
groep geen aanleiding heeft daartoe zelf initiatief te ondernemen. 
Genoemde leden vragen het kabinet waarop zij deze uitspraak baseert? 
Welke uitbetalingen ontvangen zij, en bij hoeveel mensen zijn uitbeta-
lingen vertraagd of tot de dag van vandaag niet gedaan? Betekent dit dat 
iedereen die recht heeft op een toeslag deze toeslag ook daadwerkelijk 
ontvangt? Zo nee, voor hoeveel mensen is dit niet het geval? Ook wordt 
aangegeven dat de nog verder uit te werken maatregelen, meer tijd 
kosten. Deze leden vragen het kabinet wanneer zij hiervan resultaat 
verwacht? Wanneer wordt de Kamer over de voortgang geïnformeerd? 
De leden van de PvdA-fractie begrijpen dat als gevolg van de invoering 
van het één bankrekeningnummer uitbetalingen op oude rekening-
nummers worden gestaakt als burgers en ondernemers een nieuw 
rekeningnummer doorgeven aan de Belastingdienst. Wanneer gaat de 
verder uit te werken maatregel van kracht waarbij wordt doorbetaald op 
de oude rekening gedurende het verificatieproces? Gemiddeld hoeveel 
dagen verstrijken momenteel tussen het doorgeven van een wijziging en 
verificatie van het rekeningnummer, al dan niet door toedoen van de 
toeslaggerechtigde zelf? 
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De leden van de PvdA-fractie ontvangen signalen van ouders dat voor 
sommigen nog onduidelijk is wat de mogelijkheden zijn omtrent het 
uitbetalen van kinderopvangtoeslag aan de ouder dan wel direct aan de 
kinderopvanginstelling. De verwarring is zorgelijk, daar het gaat om een 
zeer kwetsbare groep. Onduidelijkheid moet worden voorkomen. Deze 
leden vragen het kabinet of zij de ervaren onduidelijkheid herkent? Op 
welke wijze werden en worden ouders over de mogelijkheden geïnfor-
meerd, en op welke momenten? 

Businesscase één bankrekeningnummer 

De leden van de PvdA-fractie merken op dat het kabinet het één bankreke-
ningnummer heeft ingevoerd per 1 december 2013 (met een overgangs-
termijn tot 1 juli 2014), terwijl in het oorspronkelijke implementatiesce-
nario zoals vermeld in de voorliggende businesscase, een 
overgangstermijn wordt geadviseerd tot aan 1 januari 2016, en de 
invoering te faseren in vijf plateaus. Kan het kabinet toelichten op welke 
punten de uitgevoerde implementatie van het één bankrekeningnummer 
afwijkt dan wel overeenkomt met het in de businesscase geadviseerde 
«groeiscenario»? In geval van afwijkingen, welke afwegingen lagen 
hieraan ten grondslag? Welke kosten zijn tot nu toe gemoeid met de 
invoering van het één bankrekeningnummer, en hoe verhouden deze zich 
tot de geraamde kosten in de businesscase? 
De leden van de PvdA-fractie lezen dat de businesscase adviseert bij de 
invoering van het één bankrekeningnummer rekening te houden met het 
in december 2013 gelegen betaalmoment voor toeslagen voor 2014? Is dit 
gebeurd? Zo ja, op welke wijze en waar blijkt dit uit? Zo nee, waarom niet? 
Daarnaast voorziet de businesscase een risico van hogere kans op 
problemen en afbreuk van compliance door onduidelijkheid die ontstaat 
bij wijziging van de destijds bestaande situatie. De leden van de 
PvdA-fractie vragen het kabinet welke maatregelen op welk moment zijn 
getroffen om dit te voorkomen? Waar heeft dit toe geleid? 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de SP 

De leden van de SP-fractie hebben de brief van de Staatssecretaris 
gelezen en hebben hierover nog enkele vragen. 

Allereerst vragen de leden van de SP-fractie of de Staatssecretaris het met 
hen eens is dat, achteraf gezien, de invoering van de maatregel één 
bankrekeningnummer een klus is die voor de gegeven periode te 
omvangrijk is geweest voor de Belastingdienst. Zij vragen de Staatssecre-
taris aan te geven hoe hij ervoor gaat zorgen dat maatregelen in de 
toekomst pas worden ingevoerd wanneer zeker is dat de Belastingdienst 
deze aan kan. 

De leden van de SP-fractie hebben verschillende signalen ontvangen 
waaruit blijkt dat de Belastingdienst in bepaalde gevallen, zonder 
tussenkomst van de gerechtigde van toeslagen en/of teruggaven, een 
ander rekeningnummer voor de uitbetaling van toeslagen en/of terug-
gaven in gebruik neemt. Kan de Staatssecretaris dit bevestigen? Is het 
toegestaan om, zonder tussenkomst van de toeslaggerechtigde, de 
betaling op een ander rekeningnummer te storten? 

De leden van de fractie van de SP hebben kennisgenomen van het feit dat 
het in 70% van de gevallen lukt om een nieuw doorgegeven rekening-
nummer te verifiëren. Kan de Staatssecretaris aangeven waarom dat in 
30% van de gevallen niet lukt? 
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Na ontvangst van de juiste bewijsstukken heeft de Belastingdienst 
normaliter een verwerkingstijd van 12 tot 21 werkdagen nodig om 
aangehouden betalingen over te maken, zo lezen de leden van de 
SP-fractie. In welk percentage van de gevallen is dat sinds de invoering 
van de maatregel één bankrekeningnummer niet gelukt? Wat is in deze 
maanden de gemiddelde wachttijd voor uitbetaling geweest, vanaf het 
moment dat de juiste bewijsstukken zijn ingezonden? 

De leden van de fractie van de SP hebben vernomen dat er balieafspraken 
worden gemaakt wanneer tijdens telefoongesprekken blijkt dat de 
betrokkene niet zelf in staat is om de bewijsstukken op te sturen. Is deze 
maatregel reeds ingevoerd bij de Belastingdienst? Zijn de medewerkers 
van de BelastingTelefoon van deze maatregel op de hoogte? Heeft de 
invoering van deze maatregel reeds geleid tot een toename van het aantal 
balieafspraken? Kan de Staatssecretaris aangeven hoeveel balieafspraken 
er gemiddeld per maand worden gemaakt en hoeveel dat er zijn sinds 
invoering van deze concrete maatregel? Is er voldoende capaciteit bij de 
Belastingdienstkantoren voor deze extra balieafspraken? Wat is de 
vervolgstap wanneer de betrokkene niet zelf in staat is om naar de balie 
van het Belastingdienstkantoor te komen? Is er dan enige begeleiding 
mogelijk bij het inzenden van de juiste stukken? 

De leden van de fractie van de SP hebben met belangstelling kennisge-
nomen van de mogelijkheid tot het verlenen van voorschotten wanneer 
het uitblijven van betalingen tot acute problemen leidt. Bestaat deze 
mogelijkheid ook voor ondernemers? Indien neen, waarom niet? Bestaat 
deze mogelijkheid alleen bij het uitbetalen van voorschotten toeslagen of 
ook voor de voorlopige teruggaaf van de inkomstenbelasting? Op welke 
wijze dient een persoon die recht heeft op toeslagen en/of teruggaven die 
in acute problemen komt, zich te wenden tot de Belastingdienst? Zijn 
medewerkers van de BelastingTelefoon op de hoogte gesteld van deze 
mogelijkheid? Vindt in deze procedure nog enige controle plaats op de 
vraag of de persoon in kwestie gerechtigd is een toeslag aan te vragen? 

Genoemde leden van de SP-fractie hebben gelezen dat de Belastingdienst 
met banken in gesprek is om steeds de meest actuele rekeninggegevens 
beschikbaar te krijgen. Kan de Staatssecretaris toelichten hoe de situatie 
nu is? Hoe vaak worden rekeninggegevens momenteel bijgewerkt? Kan de 
Staatssecretaris aangeven of er al structurele oplossingen in beeld zijn? 

Kan worden geconcludeerd, vragen de leden van de fractie van de SP, dat 
circa 1.800 burgers voor een derde maand op rij hun toeslag of teruggaaf 
niet krijgen uitbetaald? Kan de Staatssecretaris aangeven hoeveel mensen 
één of meerdere maanden geen toeslag of teruggaaf hebben ontvangen 
als gevolg van de één bankrekeningnummermaatregel? Heeft de 
Staatssecretaris signalen ontvangen dat burgers geen brief hebben 
ontvangen waarin hen wordt verzocht om de juiste bewijsstukken in te 
zenden, maar toch hun toeslagen niet hebben ontvangen omdat de 
Belastingdienst de uitbetaling heeft aangehouden? Zo ja, om hoeveel 
personen gaat het? 

De leden van de SP-fractie vragen de Staatssecretaris te verklaren 
waarom burgers per toeslag moeten aangeven op welk rekeningnummer 
zij dit wensen te ontvangen. Is dat de normale gang van zaken of is het 
normaliter zo dat burgers in één handeling voor alle toeslagen en 
teruggaven inkomstenbelasting hun bankrekeningnummer kunnen 
opgeven? In hoeveel gevallen is het voorgekomen dat burgers per toeslag 
en teruggaaf steeds afzonderlijk hun rekeningnummer hebben moeten 
doorgeven? 
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Wat is de reactie van de Staatssecretaris op de bewering die wordt 
gedaan door de Coöperatie Cobibewind, dat de Belastingdienst de 
beslagvrije voet niet toepast? Erkent de Staatssecretaris dat dit grote 
financiële problemen voor de betreffende persoon kan opleveren? Zo ja, 
hoe gaat de Staatssecretaris zich ervan verzekeren dat de Belastingdienst/
Toeslagen te allen tijde de beslagvrije voet hanteert? Hoe lang moet een 
burger op zijn geld wachten indien deze aangeeft dat de beslagvrije voet 
niet is gehanteerd door de Belastingdienst? 

Kan de Staatssecretaris aangeven wat er is gebeurd met de toezegging 
aan de Tweede Kamer om wekelijks te rapporteren over de voortgang van 
de uitbetaling van toeslagen? Met welke frequentie is de Staatssecretaris 
van plan aan de Tweede Kamer te rapporteren? Wanneer kan de Kamer de 
eerstvolgende rapportage verwachten? 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van het CDA 

De leden van de CDA-fractie hebben kennisgenomen van de brief van de 
Staatssecretaris met de laatste stand van zaken bij de invoering van één 
bankrekeningnummer. Deze leden zijn erg positief over de overgangspe-
riode die de Staatssecretaris heeft ingesteld om orde op zaken te stellen. 
Zij hopen dat de achterstand bij de Belastingdienst zo snel mogelijk is 
weggewerkt, zodat de maatregel één bankrekeningnummer alsnog op 
nette wijze in werking kan treden. 

Wat is de achtergrond van het feit dat de Belastingdienst 30% van de 
rekeningnummers, dat neerkomt op 50.000 wijzigingen op opgaven per 
maand, niet kan controleren met behulp van de gegevens van banken? In 
welk percentage gevallen gaat het om de genoemde buitenlandse 
bankrekeningnummers en in welk percentage van de gevallen om 
jongeren die het rekeningnummer van hun ouders opgeven? In hoeveel 
gevallen is sprake van een andere reden? Verwacht de Staatssecretaris dat 
dit later minder zal zijn door de genomen maatregelen? 

De leden van de CDA-fractie lezen dat voor 900.000 burgers de Belasting-
dienst een willekeurig rekeningnummer gekozen heeft. Zij ontvangen 
mails van mensen die vertellen dat de Belastingdienst een oud rekening-
nummer genomen heeft. Hoeveel mensen hebben een klacht ingediend of 
zich bij de BelastingTelefoon gemeld dat het geld overgemaakt is op een 
rekeningnummer dat niet (meer) aan hun toebehoort, maar bijvoorbeeld 
aan een voormalig partner? Welke actie wordt in deze gevallen onder-
nomen richting de belastingplichtige? 
Hoe beoordeelt de Staatssecretaris het dat de Belastingdienst zelf een 
rekeningnummer gekozen heeft dat kan afwijken van de andere rekening-
nummers die jarenlang gebruikt zijn? Deelt de Staatssecretaris de mening 
dat dit mensen in directe problemen kan brengen bijvoorbeeld als zij per 
automatische incasso de huur of zorgpremie lieten afschrijven van de 
rekening waar de toeslag binnenkwam? 

De leden van de CDA-fractie vragen wat punt voor punt de nieuwe 
wettelijke eisen zijn waaraan het nieuwe ene rekeningnummer moet 
voldoen en hoe dit wordt gecontroleerd? En welke rekeningnummers en 
bestanden zijn allemaal gebruikt voor deze operatie, zo vragen de leden 
van de CDA-fractie. 

Ook verzoeken de leden van de CDA-fractie aan te geven welke 
documenten als geldig identiteitsbewijs gelden en dit tevens te beant-
woorden voor mensen met een niet-Nederlandse nationaliteit en voor 
mensen met een paspoort dat een paar jaar verlopen is, maar nog geldig 
is om mee te stemmen. 
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De leden van de CDA-fractie vernemen graag hoeveel mensen hun 
stukken hebben opgestuurd, maar daarna langer dan 21 dagen hebben 
moeten wachten voordat zij hun toeslag kregen uitgekeerd. En hoeveel 
mensen hebben wel stukken gestuurd, maar wachten nog steeds op de 
uitbetaling? De leden van de CDA-fractie zijn zeer benieuwd naar de 
samenstelling van de groep van 1,5 miljoen burgers en ondernemers. Is 
uit het onderzoek dat de Belastingdienst gestart was, inmiddels al bekend 
geworden welke subgroepen er zijn? Hoe wordt voor elk van deze 
groepen gezorgd dat de huidige problemen worden opgelost en dat er 
geen nieuwe problemen ontstaan? 

Verder hebben de leden van de CDA-fractie nog een aantal vragen die 
tijdens het debat over de problemen met het uitbetalen van toeslagen 
onbeantwoord zijn gebleven: 
− Hoeveel rekeningnummers zijn er in 2012 geverifieerd en geconver-

teerd? Wanneer en hoe gebeurde dat? 
− Mogen wij de documenten ontvangen van het managementteam 

waarin besluiten staan over de invoering van het ene rekeningnum-
mer? 

− Wat zijn de totale kosten voor ICT en inhuur die gemaakt zijn voor deze 
operatie? 

Vragen uitzondering één bankrekeningnummer: 
De leden van de CDA-fractie hechten groot belang aan de mogelijkheid 
dat de kinderopvangtoeslag rechtstreeks wordt overgemaakt op de 
rekening van de kinderopvanginstelling. In eerste instantie gold daarvoor 
de eis van hoofdelijke aansprakelijkheid voor terugbetalingen wat is 
veranderd in een partnerovereenkomst met accountantsverklaring. Deze 
voorwaarden lijken de leden van de CDA-fractie redelijk gezien het 
financiële belang van de Belastingdienst. Toch krijgen zij signalen dat deze 
voorwaarden in de praktijk niet eerlijk uitwerken. Daarom hebben deze 
leden de volgende vragen. Zijn alle kinderopvanginstellingen in de 
gelegenheid gesteld om een partnerovereenkomst af te sluiten? Herkent 
de Belastingdienst de signalen dat er mensen zijn die een standaardcon-
tractaanvraag van de website van een kinderopvanginstelling downloaden 
het LRK-nummer invullen en op basis daarvan onterecht kinderopvang-
toeslag aanvragen zonder dat dit wordt gecontroleerd? Is de Staatssecre-
taris bereid om te kijken naar de mogelijkheid dat beschikkingen kinderop-
vangtoeslag ook (digitaal) naar de kinderopvanginstelling worden 
gestuurd indien zij de toeslag ontvangen, zodat ze op de hoogte zijn van 
wijzigingen en berichten? Wie is er verantwoordelijk voor het doorgeven 
van wijzigingen met betrekking tot de kinderopvang aan de Belasting-
dienst? Wat kan de kinderopvanginstelling doen wanneer zij onterecht 
kinderopvangtoeslag ontvangen voor kinderen die niet meer worden 
opgevangen? 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de PVV 

De leden van de fractie van de PVV hebben kennisgenomen van de brief 
van de Staatssecretaris. Deze leden hebben een aantal vragen, aan- en/of 
opmerkingen. 

Het proces een rekeningnummer 

Implementatie een rekeningnummer/Conversie naar nieuwe rekening-
nummers 

Klopt het dat het invoeren van een bankrekeningnummer niet geleid heeft 
tot vertragingen in uitbetaling omdat er geen betalingen werden op 
geschort? 
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Klopt het dat 1,5 mln. burgers/ondernemers in de loop van dit jaar nog 
geverifieerd worden in het kader van het invoeren van een bankrekening-
nummer? 

Implementatie een rekeningnummer/Verificatie nieuwe rekeningnummers 

Klopt het dat bij de verificatie van de nieuwe nummers die werden 
aangeven door de belastingplichtige/toeslaggerechtigde zelf vertragingen 
zijn ontstaan? 
Hoe vaak worden de gegevens die de banken aanleveren ververst? 
Uit de stukken blijkt dat bij 30% van de gevallen de bankrekening niet 
binnen niet binnen twee werkdagen vrijgegeven kan worden. Wat zijn 
daar nu de meest voorkomende oorzaken van? 
Wordt er hier geen werk dubbel gedaan: de bank certifieert/verifieert en 
dan certifieert/verifieert ook nog eens de Belastingdienst? 
Wordt er in dit traject ook nog gekeken of er sprake kan zijn van fraude? 
Hoe vaak stuit de Belastingdienst op een buitenlands bankrekening-
nummer? 
Als de Belastingdienst stuit op een buitenlands bankrekeningnummer 
welke actie onderneemt zij dan? 

Sinds eind januari genomen maatregelen 

Klopt het dat het meest vertragende element in de gehele procedure het 
opvragen van gegevens van de burgers is als zij deze niet in een keer 
goed hebben aangeleverd? 
Kunt u een schets geven op welke wijze er meer zou kunnen worden 
aangesloten bij het verificatieproces van de banken? 
Waarom is het aansluiten bij het bancaire verificatieproces zo gecompli-
ceerd en waarom duurt het zo lang? 

Verder uit te werken maatregelen 

Kan het bancaire verificatieproces niet gecertificeerd worden zodat er een 
standaard uitwisseling (nieuw) bankrekeningnummers online met de 
Belastingdienst kan plaatsvinden? 

Is het procesmatig niet beter om de betalingen op het oude nummer te 
continueren tenzij de belanghebbende expliciet heeft aangegeven dat niet 
te willen, in plaats van stoppen tenzij de belanghebbende aangeeft dat er 
doorgegaan kan worden met betalen op het oude nummer? 

Het vervolg 

Het uitgangspunt van de Staatssecretaris is dat voor het overgrote deel 
van de groep van 1,5 mln. burgers/ondernemers voor het einde van dit 
jaar een rekeningnummer in de administratie is opgenomen dat aan alle 
wettelijke eisen voldoet. Wat moeten de leden van de PVV-fractie zich 
voorstellen bij het overgrote deel? 

Bijlage I 

Groep 27 januari 2014 

In de bijlage wordt een overzicht gegeven van de ontwikkelingen tussen 
28 januari en 21 februari ten aanzien van de wijzigingsverzoeken op 
initiatief van de burgers/ondernemers. 
Wat de leden van de PVV-fractie opvalt zijn de grote verschillen in de 
uitkomsten van de processen tussen ondernemers en burgers. Zo zit op 
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21 februari nog 61% van de burgers in de molen, terwijl dat voor de 
ondernemers slechts 7,2% is. 
Ten aanzien van de «onjuiste bewijsstukken» is er bij de burgers nog 83% 
in het systeem, voor de ondernemers is dat 7,5%. Ten aanzien van de nog 
te ontvangen bewijsstukken is er sprake van 95% en 2%. En ten aanzien 
van «onderhanden werk» is er sprake van 8,3% en 32%. 
Waar ligt de oorzaak van deze significante verschillen tussen beide 
groepen? 

Huurclusters 

Klopt het dat 30% van de huurders (320.000) de huurtoeslag voorheen liet 
uitbetalen aan de verhuurder? Eind januari ontvingen 15.000 belangheb-
benden geen huurtoeslag omdat de Belastingdienst niet beschikte over 
een op hun naam staand bankrekeningnummer. Eind februari was dit met 
14.000 gedaald tot 1.000. Voorwaar een mooie prestatie. 
Heeft hier nog een controleslag plaatsgevonden in verband met fraude? 

Is er ook een dergelijk beeld met de overige toeslagen, meer specifiek de 
zorgtoeslag en kindgebonden budget? 

Huidig verificatieproces 

Waarom kan 30% niet worden geverifieerd aan de hand van de bankge-
gevens? 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van D66 

De leden van de fractie van D66 danken de Staatssecretaris voor de 
informatie over de stand van zaken bij de invoering van één bankreke-
ningnummer. Deze leden hebben naar aanleiding hiervan een aantal 
vragen. 

Het vervolg 

De leden van de fractie van D66 constateren dat de Staatssecretaris 
voornemens is om ruim voor 1 juli het in de Uitvoeringsregeling 
Invorderingswet 1990 en de Uitvoeringsregeling Algemene wet inkomens-
afhankelijke regelingen neergelegde overgangsrecht met een op dat 
moment te bepalen verlengen. De leden zijn benieuwd of de Kamer nader 
geïnformeerd wordt over de periode waarmee het overgangsrecht wordt 
verlengd? 

IV. Afrondende opmerkingen 

De leden van de fractie van D66 constateren dat er in de Outline Business 
Case Eén Bankrekeningnummer drie scenario’s worden geschetst: 1) 
minimale aanpassing, 2) maximale aanpassing en 3) groeiscenario. De 
leden vragen het kabinet om in te gaan op de afwegingen bij de keuze 
tussen één van deze scenario’s? De leden constateren voorts dat scenario 
2 (maximale aanpassing) wordt afgeraden, omdat het niet op tijd kan 
worden gerealiseerd. Is er overwogen om de invoering uit te stellen, zodat 
er voor scenario 2 gekozen kon worden? Was het terugkijkend verstan-
diger geweest om een ander scenario te kiezen? Worden hier lessen uit 
getrokken voor de toekomst? 
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Bijlage 1: Stand van zaken 

De leden van de fractie van D66 merken op dat de categorieën «onjuiste 
bewijsstukken» en «nog te ontvangen bewijsstukken» tussen 27 januari 
2014 en 21 februari 2014 veel sterker is gedaald bij ondernemers dan bij 
burgers. Bij burgers liep het aantal «onjuiste bewijsstukken» terug van 
6.000 naar 5.000, bij ondernemers van 2.000 naar 150. Bij burgers liep het 
aantal «nog te ontvangen bewijsstukken» terug van 10.000 naar 9.500, bij 
ondernemers van 2.500 naar 50. Kan het kabinet regering ingaan op de 
verklaring van dit verschil? 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de 
ChristenUnie 

De leden van de ChristenUnie-fractie hebben kennisgenomen van de brief 
over de stand van zaken bij de invoering van één bankrekeningnummer. 
Zij hebben hierbij een aantal vragen. 

Het proces van één rekeningnummer 

De leden van de ChristenUnie-fractie vragen het kabinet nog eens aan te 
geven waarom destijds de overgangstermijn van het proces van één 
rekeningnummer met anderhalf jaar ingekort is tot 1 juli 2014, terwijl 
eerder een termijn tot 1 januari 2016 was voorzien, zoals ook staat 
beschreven in de impactanalyse. Genoemde leden constateren dat het 
kabinet nu weer van plan is om de overgangsperiode te verlengen. Kan 
het kabinet aangeven of hierbij de oorspronkelijke datum van 1 januari 
2016 weer zal worden gehanteerd, zo vragen deze leden. 

De leden van de ChristenUnie-fractie constateren dat de Belastingdienst 
voor de ca. 900.000 burgers waarvoor meer dan één rekeningnummer in 
de administratie bekend was, een nummer heeft gekozen dat aan de 
wettelijke eisen voldoet. Genoemde leden krijgen echter signalen dat in de 
praktijk blijkt dat de Belastingdienst een rekeningnummer kiest dat niet 
meer bestaat, waardoor mensen in de problemen komen. Waarop baseert 
de Belastingdienst de keuze voor dit nieuwe rekeningnummer, klopt het 
dat deze keuze willekeurig geschiedt? 

De leden van de ChristenUnie-fractie zijn bezorgd over de 1,5 miljoen 
rekeninghouders van wie niet kan worden vastgesteld dat het gebruikte 
rekeningnummer aan de wettelijke eisen voldoet. Zij constateren dat de 
Belastingdienst al veel moeite heeft met het wegwerken van de 32.000 
opgaven die op 27 januari jl. nog openstonden. Hoeveel tijd denkt de 
Belastingdienst nodig te hebben om de 1,5 miljoen opgaven te verwerken, 
zo vragen genoemde leden. Kan het kabinet ook aangeven waarom hier 
nog steeds geen begin mee is gemaakt? Klopt het dat nu betalingen aan 
personen worden overgemaakt, zonder dat duidelijk is of het rekening-
nummer op hun naam staat? Hoe verhoudt zich dit tot de voorwaarde dat 
het rekeningnummer aan de wettelijke eisen moet voldoen, zo vragen 
deze leden. 

Sinds eind januari genomen maatregelen 

De leden van de ChristenUnie-fractie lezen dat er bij binnenkomst van 
ingestuurde bewijsstukken een eerste beoordeling plaatsvindt en 
eventueel telefonisch contact met betrokkenen wordt opgenomen. 
Daarnaast neemt ook de BelastingTelefoon contact op. Is dit niet 
dubbelop, zo vragen genoemde leden. Welke verbeteringen zijn er sinds 
eind januari doorgevoerd bij de BelastingTelefoon, zo vragen deze leden? 
Klopt het dat er van de telefoongesprekken door de medewerkers van de 
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BelastingTelefoon geen logs worden gemaakt en dat het ook niet mogelijk 
om een eerder gesproken medewerker opnieuw aan de telefoon te 
krijgen, zodat mensen meerdere keren hun verhaal moeten doen? 

De leden van de ChristenUnie-fractie lezen dat er in de maanden januari 
en februari in ongeveer vijfhonderd gevallen een voorschotbetaling is 
gedaan. Worden deze gevallen vervolgens met spoed behandeld door de 
Belastingdienst om het rekeningnummer te verifiëren? 

Verder uit te werken maatregelen 

De leden van de ChristenUnie-fractie hebben kennisgenomen van een 
aantal nieuwe maatregelen die het kabinet wil nemen. Zij vragen het 
kabinet hierbij aan te geven wat de «aanpak op maat» concreet inhoudt. 
Op welke wijze worden subgroepen onderscheiden en welke criteria 
worden hierbij gehanteerd? Wat betreft het gebruik van bankgegevens 
willen de leden van de ChristenUnie-fractie graag weten waarom een 
structurele oplossing op korte termijn niet mogelijk is. Hoe kan het dat de 
Belastingdienst wel kan beschikken over de banksaldi t.b.v. van de vooraf 
ingevulde aangifte en niet over de rekeningnummers? En waarom wordt 
er geen koppeling gemaakt met het rekeningnummer dat gebruikt wordt 
voor een voorlopige teruggaaf of dat opgegeven wordt bij de jaarlijkse 
aangifte. Kan dit laatste een mogelijkheid bieden voor de 1,5 miljoen 
gevallen die nog onderzocht moet worden? Genoemde leden vinden het 
een goed idee om toeslagen door te betalen op het oude rekening-
nummer gedurende het verificatieproces. Wanneer verwacht het kabinet 
dat deze mogelijkheid operationeel wordt? 

Afrondende opmerkingen 

De leden van de ChristenUnie-fractie vragen hoe de Staatssecretaris nu op 
de hoogte wordt gehouden van de ontwikkelingen in het dossier «één 
bankrekeningnummer». Mogen deze leden ervan uitgaan dat eventuele 
nieuwe procesverstoringen in dit dossier meteen aan de Staatssecretaris 
gemeld worden en dat de Staatssecretaris de Kamer informeert als 
problemen zich voordoen? 

Bijlage 

De leden van de ChristenUnie-fractie zijn geschrokken van de voortgang 
in het dossier. Zij constateren dat vooral bij de categorie burgers veel 
mensen nog steeds wachten op hun toeslagen of voorlopige teruggaven. 
Voor 3.800 mensen zou dit bovendien al om drie betaalmomenten gaan. 
Genoemde leden vragen wat het kabinet gaat doen om deze achterstand 
zo snel mogelijk weg te werken. Zij vernemen ook graag wat de huidige 
stand van zaken (eind maart) is. Ook willen zij weten waarom de 
duizenden telefoontjes van de Belastingdienst zo weinig concrete 
resultaten hebben opgeleverd. 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de SGP 

De leden van de SGP-fractie hebben met belangstelling kennisgenomen 
van de brief over de stand van zaken bij de invoering van één bankreke-
ningnummer. Zij zijn verheugd dat de Staatssecretaris stappen heeft 
ondernomen om de problemen bij het invoeren van één rekeningnummer 
zoveel mogelijk op te lossen en nieuwe problemen te voorkomen. Graag 
maken zij van de gelegenheid gebruik om de Staatssecretaris van 
Financiën hierover enkele nadere vragen te stellen. 
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De leden van de SGP-fractie constateren dat het aantal nog te verwerken 
wijzigingen/opgaven in een maand tijd bijna is gehalveerd. De laatste 
cijfers zijn de stand van zaken per 21 februari. In de tussentijd is er weer 
een maand gepasseerd, wat er mogelijk voor gezorgd heeft dat een aantal 
burgers voor de vierde maand op rij geen toeslagen hebben ontvangen. 
Graag zouden de leden van de SGP-fractie op de hoogte gehouden 
worden van de ontwikkelingen. Is de Staatssecretaris bereid om als er 
nieuwe cijfers bekend zijn de Kamer daarover te informeren? 

Onder de ruim 16.000 nog te verwerken wijzigingen/opgaven zijn 
ongeveer 3.800 burgers die hun derde betalingstermijn hebben gemist. De 
Staatssecretaris geeft aan dat burgers een voorschotbetaling kunnen 
krijgen als het niet uitbetaald krijgen van toeslagen tot acute problemen 
leidt. Hebben alle mensen die het nodig hebben ook toegang tot de 
voorschotbetalingen? Is de Staatssecretaris bereid om, als het nodig is, 
verdere maatregelen te nemen? 

Bij de invoering op 1 december was er sprake van 642.000 nieuwe 
rekeningnummers die moesten worden verwerkt. Maandelijks komen er 
340.000 nieuwe aanvragen en wijzigingsverzoeken. Van deze nieuwe 
aanvragen en wijzigingsverzoeken wordt geen melding gemaakt in de 
brief. Deze leden vragen de Staatssecretaris hoe de invoering van één 
bankrekeningnummer voor deze burgers en ondernemers verloopt? 
Hoeveel burgers/ondernemers die sinds 1 december een nieuwe aanvraag 
of wijzigingsverzoek hebben ingediend, wachten nu nog op hun 
toeslagen? Hebben de genomen maatregelen om hinder tegen te gaan het 
beoogde effect? 

De leden van de SGP-fractie constateren dat niet alleen maandelijks 
nieuwe rekeningnummers moeten worden verwerkt, maar dat er ook nog 
1,5 miljoen burgers/ondernemers zijn waarvan nog geen rekeningnummer 
op naam bekend is. Tijdens het debat op 29 januari 2014 hebben de leden 
van de SGP-fractie geconstateerd dat de timing voor de invoering van het 
nieuwe systeem niet optimaal was. De leden vinden het essentieel dat 
herhaling voorkomen wordt en zijn daarom verheugd dat momenteel 
nieuwe maatregelen worden uitgewerkt voordat het nieuwe systeem 
wordt doorgevoerd voor de groep van 1,5 miljoen burgers/ondernemers. 
Wel willen ze graag dat de Staatssecretaris zorg draagt dat alles zo snel en 
zo goed mogelijk wordt afgerond. De Staatssecretaris geeft aan dat zijn 
uitgangspunt is dat het overgrote deel van de groep van 1,5 miljoen 
burgers/ondernemers voor het einde van dit jaar aan de wettelijke eisen 
voldoet. Wat verstaat de Staatssecretaris onder het overgrote deel? In de 
brief van 29 januari 2014 van de voormalig Staatssecretaris van Financiën, 
de heer Weekers, staat dat deze groep de komende periode door de 
Belastingdienst wordt benaderd. Uit de brief van de Staatssecretaris 
wordt niet duidelijk vanaf wanneer deze groep nu een brief kan 
verwachten. De leden van de SGP-fractie zouden hier graag meer 
duidelijkheid over krijgen.
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